
  
 

E-tervise juhtkomisjoni  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 

Tallinn 23.05.2024 

Algus kell 14:00 
Lõpp kell 14:50 
 
Juhatas: esimees Nele Labi 
Protokollis: Juta Urbalu 
Võtsid osa:  

Juhtkomisjoni liige Põhiliige Asendaja 

Sotsiaalministeeriumi innovatsiooni 
asekantsler 

Nele Labi  

Sotsiaalministeeriumi terviseala 
asekantsler  

Anniki Lai  

Sotsiaalministeeriumi sotsiaalala 
asekantsler; 

Hanna Vseviov  

Tervise ja Heaolu Infosüsteemide 
Keskuse direktor; 

Margus Arm osaliselt asendas 
Tanel Tera 

Tervisekassa juhatuse liige;  Taavi Annus 

Terviseameti peadirektor;  Eteri Demus 

Ravimiameti peadirektor;  Toomas Silla 

Tervise Arengu Instituudi direktor.   Evar Ojasaar 

Kutsutud: SOM: Jaanika Merilo, Liis Köster, Anna Dudkina; TerK: Kadri Haller-Kikkatalo; 
TEHIK: Terje Lasn, Helen Simisker, Roman Kostrõkin, Viljar Pallo, Kerli Linna, Scharlett 
Hansson, Tõnis Jaagus, Epp Immato, Rainer Ader; TA: Martin Sepp 
 
PÄEVAKORD: 
1. Uued või parendatud ideed arendusportfellis - Juta esitab, vajadusel asutus kaitseb (c 15-

20 min) 
2. RFK rahastusega seotud probleemid – arutelu veab TAI 
3. AOT, Tervisekassa alatükk – Kadri Haller-Kikkatalo 
4. Teabekeskuse tutvustus, Kerli ja Scharlett, (c 10 min) 
5. Tervisevaldkonna arendusportfelli seire – TEHIK tiimijuht katab oma valdkonnas (c 25-30 

min) – materjal lisatud, arutelu ei toimunud.  
 
E-tervise arendusportfell ja kõik juhtkomisjonide materjalid on leitavad siit: LINK 
 
1. Uued ideed arendusportfellis 
Juhtkomisjoni arutelu põhipunktid ja otsus on kajastatud arendusportfellis (protokolli lisa). 
 
2. RFK rahastusega seotud probleemid 
KUULATI 
TAI (Evar) tutvustas RFK II etapi rahastamisega üles kerkinud probleeme.  

https://kontor.rik.ee/projektid_valispartneritega/Shared%20Documents/Forms/AllItems.aspx?RootFolder=%2fprojektid%5fvalispartneritega%2fShared%20Documents%2fArendusportfellid%20SOM%20VA%2fTervisevaldkonna%20IKT%20ARENDUSPORTFELL&FolderCTID=0x0120009085BE605ADBC6419914FC4E34DC2235


e-tervise arendusportfellis on Rahvusvahelise funktsioneerimisvõime klassifikatsiooni (RFK) 
rakendamine.  
Juhtkomisjoni 26.10.2023 otsus: GO, lisada arendusportfelli viitega 2025. TAI projektijuht 
olemas ja tegevused TAIs 2024. Arutelud olemasoleva ärianalüüsi pinnal, mis tegevusi vaja 
2024 teostada, et 2025 liikuda arendustesse. GO hinnagu aluseks oli teadmine, et rahastus on 
olemas IT TATis.  
23.05.2024 seis:  RFK loend on TEHIKu poolt üle vaadatud ja saadetud TAI-le tagasi 
muudatuste tegemiseks. Hetkel puudub tervisevaldkonnas taasturavi teenuse omanik, milles 
RFK on võimalik rakendada.  Kui tööplaani esitatakse taastusravi teenuse arendus, siis tuleb 
tegelik juurutamine. Selgust vajas: 
• Kui suur summa on IT TAT-is RFK IT arenduste jaoks olemas 
• Kas see summa katab ära reaalse vajaduse 
• Kui reaalset vajadust ära ei kata, siis millised on variandid rahastust juurde taotleda 
• Millistel tingimustel saab TEHIK selle rahaga tööle hakata (viimasel kohtumisel 

väljendasid nad, et nad peaksid juurde palkama ärianalüütiku siis esimesel võimalusel) 
 
ARUTELU põhipunktid: 
 
TEHIK: RFK klassifikaatorit iseseisvalt juurutada ei ole võimalik, tehniline juurutamine saab 
toimuda ainult läbi teenuste juurutamise. Kas tervisevaldkonna poolel on olemas RFK-l põhineva 
teenuse juurutamiseks omanik, ning selge pilt milliste teenuste juures millise 
dokumenteerimisvajaduse juures RFK-d tuleks kasutusele võtta. Vanadele teenustele RFK 
klassifikaatorit juurde ei saa lisada. Pole võimalik andmeelementi olemasolevatele 
dokumentidele juurde lisada ja öelda, et siin kasutate RFK-d. Peab tekkima tervikteenus (nt 
taastusraviteenus). TAI vastab kirjalikult, milliste teenustega koos RFK juurutamine tekib.  
 
Hanna Vseviov: RFK I etapist raha üle ei jäänud. II etapis on siiski veel ka SKA roll ning IT TATis 
planeeritud raha (150 000, mitte 200 000) on planeeritud SKA ärianalüüsi kulude katteks. Seega 
lisaraha, mida suunata TAI vajaduste katteks, ei ole. Kokkuvõtteks - kui TAI summa teada - 
tuleks hinnata selle tegevuse prioriteetsust ja sellest lähtuvalt siis ka otsustada, kas midagi muud 
jäetakse tegemata, et leida raha RFK II etapi lõpuleviimiseks. 
 
OTSUSTATI:  
Otsust ei tehtud, uute andmete pealt tuleb otsustada, mis sellest arendusportfellis saab, kui 
jõutakse teenustega koos juurutamise faasi ning rahastus selleks puudub.  
 
3. AOT 
KUULATI 
Kadri Haller-Kikkatalo tutvustas SoM prioriteetse projekti „andmed otsuste tegemiseks“ 

Tervisekassa andmete TEHIKu andmelattu toomine. Esitlusslaidid on lisatud juhtkomisjoni 

materjalide juurde.  

ARUTELU põhipunktid: 
Juhtkomisjoni suunis oli, et enne õigusanalüüsi koostamist teha tehniliselt selgeks, milline 
variant valitakse. Mitte vastupidi, et õigusanalüüsi alusel öeldaks, millist tehnilist lahendust 
luuakse.  
 
OTSUSTATI:  
Juhtkomisjoni otsus 23.05.2024: GO, lisada arendusportfelli. 
 
4. Teabekeskus 
KUULATI 
Scharlett Hansson tutvustas Teabekeskust ning tegevusi.  
 
5. Arendusportfelli seire 



Arendusportfelli tegevuste täitmise staatus on esitatud arendusportfellis ning slaididel. 
Ettekannet ei toimunud, kriitilisi teemasid, mis vajasid arutelu, ei olnud (va RFK, mis oli eraldi 
päevakorrapunkt). 
 
6. AOB 
Järgmine võimalus ideede esitamiseks (arendusportfell@list.sm.ee)  

● 26.09.2024 juhtkomisjon 
● 19.09.2024 materjalid valmis 
● 10.09.2024 koguneb „kaasamõtlejate“ ring 
● 05.09.2024 materjalid „kaasamõtlejatele“ 
● 29.08.2024 ideede esitamise/arendamise tähtaeg 

 
 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt) (allkirjastatud digitaalselt) 
Nele Labi Juta Urbalu 
Koosoleku juhataja Protokollija 
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